
Zápis ze schůze výboru Genetické společnosti Gregora Mendela, z.s., (dále jen 
GSGM) konané dne 23.10.2024 

 

Přítomni: Holá, Lízal, Pergner, Procházková, Slaninová, Šeda, Ševčovičová, Tomáška, 
Urban  

Omluveni: Čellárová, Knoll, Sember 

Program zasedání:  
1) Informační listy (IL) GSGM, příprava jejich podzimního čísla 
2) webové stránky spolku 
3) konference GSGM, příprava Edukačního semináře 2025 
4) různé 

Schůze se konala online prostřednictvím platformy MS Teams. Schůzi zahájil předseda 
spolku dr. Pavel Lízal, který přítomné členy výboru přivítal a informoval je stručně o 
programu zasedání (viz výše). Poté předal slovo tajemnici české části GSGM doc. Holé 

ad 1) Doc. Holá předala přítomným členům výboru informace od hlavního redaktora IL, dr. 
Sembera, který se z vážných pracovních důvodů nemohl zasedání osobně účastnit: 
podzimní číslo IL je v přípravě, nakonec se podařilo získat dostatečné množství příspěvků, 
nicméně je již potřeba začít přemýšlet o příspěvcích pro jarní číslo roku 2025. Dr. Sember 
rovněž žádá všechny členy výboru v rámci přípravy IL o zpětnou vazbu. 

ad 2) Doc. Holá připomněla, že stále ještě nedošlo k migraci na novou podobu webu 
GSGM, byť je tato nová podoba prof. Urbanem již delší dobu připravena, členové výboru 
se k ní vyjádřili a na základě toho byly provedeny drobné grafické a obdahové úpravy. 
Bylo dohodnuto, že prof. Urban ve spolupráci s prof. Knollem zajistí do 15. listopadu 2024 
překlopení původního webu do nové podoby. Doména je předplacena do 30.5.2025 (zjistil 
prof. Šeda), poté bude potřeba dohodnout se zástupci společnosti M.G.P. spol., Zlín, která 
doménu sponzoruje a provozuje, její další provoz (zajistí na jaře 2025 dr. Lízal) 

ad 3) Doc. Holá uvedla, že pokud se bude pokračovat ve čtyřletém intervalu pořádání 
konferencí GSGM, na který se v případě posledních tří konferencí přešlo (r. 2014, r. 2018, 
r. 2022), měla by se další konference GSGM konat až v r. 2026 a v r. 2025 by tedy bylo 
vhodné pokračovat v tradici Edukačních seminářů GSGM. Spolu s dr. Lízalem 
konstatovali, že seminář v r. 2024, který se konal na PrF UK v Bratislavě, byl výborně 
zorganizovaný a velmi užitečný, a že byla škoda, že se jej zúčastnilo (pravděpodobně kvůli 
větší vzdálenosti) jen málo účastníků z ČR. Doc. Holá se dotázala prof. Tomášky, zda 
bude ochoten v organizaci seminářů pokračovat (tentokrát pravděpodobně s konáním opět 
v Brně) a jaké by bylo vhodné téma pro rok 2025. Prof. Tomáška souhlasil, uvedl jako 
jednu možnost se k tématu Využití umělé inteligence (AI) při výuce vrátit, za předpokladu, 
že v ČR již přibyly nějaké nové zkušenosti (doc. Holá konstatovala, že bohužel zatím příliš 
ne), případně by bylo možné i vrátit se k některému z témat seminářů řešených v 
minulosti, které by pro členy spolku bylo zajímavé, protože se mezitím situace v dané 
oblasti jistě změnila. Dr. Lízal navrhl, že by seminář mohl být i dvoutématický, doporučil 
jako jedno z možných témat i státní záverečné zkoušky, závěrečné práce a jejich obhajoby 
(podoba a organizace v době AI, legislativa s tím spojená atp.). Doc. Holá navrhla, že 
spolu s dr. Slaninovou obešlou členy GSGM, aby se vyjádřili, jaké téma by pro ně mohlo 
být v rámci Edukačního semináře atraktivní. To bylo odsouhlaseno, členové GSGM 



dostanou k zasílání těchto podnětů čas do konce kalendářního roku a v lednu nebo únoru 
při prezenčním zasedání GSGM se téma semináře na základě toho definitivně domluví a 
zároveň se předjedná jeho uspořádání v Mendelově muzeu v Brně (zajistí dr. Lízal). 

ad 4) Doc. Holá připomněla, že bude potřeba opět vyzvat členy GSGM k placení 
členských příspěvků (platební morálka členů GSGM je podle prof. Knolla špatná); výzvu 
dostanou emailem pravděpodobně spolu se zasláním podzimního čísla GSGM. 

Po vyčerpání programu a všech diskuzních příspěvků dr. Lízal schůzi výboru ukončil a 
poděkoval přítomným za účast. Příští zasedání výboru se bude konat na začátku roku 
2025, pravděpodobně prezenční formou v Brně 

 

Zapsala: D. Holá 

Schválil P. Lízal 

 


